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ÚÚVVOODD  

Letné prázdniny sa skončili a my sa Vám znova prihovárame prostredníctvom nášho 

školského časopisu Školská dúha. V prvom čísle časopisu sa môžete dočítať, čo sa v našej 

škole udialo v priebehu prvých dvoch mesiacov školského roka 2018/ 2019. Zároveň v tomto 

čísle nájdete ukážky z tvorby žiakov našej školy a dočítate sa o ich úspechoch. Kto sa rád 

zasmeje, nájde sa v rubrike vtipov a ten, kto rád tvorí sa môže inšpirovať v rubrike určenej 

pre šikovné ruky.  

Veríme, že si čítanie prvého čísla časopisu užijete. 

         Redakčná rada 

 

ČČlleennoovviiaa  rreeddaakkččnneejj  rraaddyy::  

 

 

 

 

Mgr. Veronika Saksová     Filip Medvec, 5.A   Linda Legátová, 5.A 

 

 

 

 

 

Kristína Zimmermannová, 5.A  Adriána Petruňová, 6.A  
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SSLLÁÁVVNNOOSSTTNNÉÉ  OOTTVVOORREENNIIEE    

NNOOVVÉÉHHOO  ŠŠKKOOLLSSKKÉÉHHOO  RROOKKAA  

22001188//22001199  
 Letné prázdniny ubehli ako voda. Ani sme sa nenazdali a 3. 9. 2018 sme sa znova 

všetci stretli na školskom dvore našej školy. Oddýchnutí, ale zároveň plní nových zážitkov 

sme sa navzájom zvítavali so spolužiakmi a učiteľmi. Tohtoroční prváci sa so zvedavosťou 

rozhliadali po školskom dvore a nič netušiac očakávali, čo sa bude počas prvého školského 

dňa diať. Štátnou hymnou sa začalo slávnostné otvorenie školského roka. Po jej vypočutí sa 

nám prihovorila pani riaditeľka, ktorá nám predstavila celý učiteľský zbor a každej triede 

predstavila ich triednu učiteľku. Nakoniec nám všetkým popriala veľa síl do nového 

školského roka a my sme sa spoločne s triednymi učiteľkami pobrali do našich tried, kde sme 

prvý krát v tomto roku zasadli do školských lavíc. Po dvoch prázdninových mesiacoch sa plní 

síl môžeme znova pustiť do  učenia.  

 

                                                          Filip Medvec, 5.A
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VVÝÝCCHHOOVVNNÝÝ          

KKOONNCCEERRTT  

EECCOOTTOOUURR  
 Školský rok sa ešte ani naplno nestihol rozbehnúť a my sme už mali 

možnosť zúčastniť sa skvelého výchovného koncertu s názvom EcoTour. Koncert sa konal    

12. septembra 2018 v kinosále mesta Krompachy a sprevádzali nás ním známe tváre 

z televízie Martin Madej a Thomas Puskailer, ktorí dokázali vytvoriť nezabudnuteľnú 

atmosféru. Cieľom tohto koncertu bolo priblížiť nám dôležitosť triedenia odpadu 

a recyklácie. Napriek tomu, že prezentovaná téma bola vážna, na koncerte sme sa určite 

nenudili a zároveň sme sa veľa naučili. Prostredníctvom chytľavých melódií, ktoré nám boli 

známe z rádií, nám Martin a Thomas priblížili, ako správne triediť odpad. Cez hry nás poučili 

o tom, čo patrí do kompostu, ale aj to, ako vyzerá a funguje skládka odpadov. Plní užitočných 

informácií a dobrej nálady sme sa po koncerte vybrali po podpisy našich moderátorov, ktorí 

nám ich s úsmevom na tvárach rozdávali. Za skvelý zážitok ďakujeme a už sa veľmi tešíme na 

ďalšie podobné akcie,  ktoré sa pre nás v našej škole chystajú. 

          Filip Medvec, 5.A 
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NNÁÁVVŠŠTTEEVVAA  MMAATTEEJJAA  TTÓÓTTHHAA    

 

Dňa 25. 9. 2018 našu školu 

navštívil olympijský víťaz v chôdzi 

Matej Tóth. Prišiel, pretože naša škola 

minulého roku vyhrala súťaž o 

Športovú akadémiu Mateja Tótha. Pri 

tejto príležitosti  nám odovzdal aj 

ocenenie, sadrový odtlačok jeho 

chodidla s podpisom. 

Stretli sme sa s ním 

v telocvični našej školy. Veľmi sme sa na 

neho tešili. Pani riaditeľka ho privítala 

krátkym príhovorom a my sme mu 

zaspievali „zemanskú“ pesničku. 

Darovali sme mu tričko s logom našej 

školy. Naše gymnastky zo 7. A si pre 

neho pripravili gymnastickú zostavu. 

Rozprával nám o svojich zážitkoch 

z olympiády. Hovoril aj o svojich 

tréningoch a relaxe s rodinou. Vravel, že má rád  prechádzky s manželkou a s deťmi. Zistili 

sme, že napriek tomu, že šport je jeho 

povolanie, považuje ho aj za svoje hobby. 

Ukázal nám  správne pohyby pri chôdzi. Musím 

Vám povedať, že to vyzerá zložito. Rád 

odpovedal aj na naše zvedavé otázky. Dokonca 

sme sa s ním mohli aj odfotiť a zobrať si kartu 

s jeho fotkou a podpisom. Priniesol nám ukázať 

medailu z Ria, kde sa stal olympijským víťazom.  

Tento školský rok sa akadémie Mateja Tótha 
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zúčastňuje 20 vybraných žiakov. Trénuje ich pani učiteľka našej školy Mgr. Ivana Filipová. 

Pani učiteľka musela absolvovať školenia, na ktorom sa oboznámila so špeciálnou 

metodikou, ktorá sa bude v akadémii používať.   

 

Veríme, že aj v našich žiakoch sa ukrýva olympijský víťaz. 

Kristína Zimmermannová, 5.A 

 

 

 

ŠŠPPOORRTTOOVVÁÁ  AAKKAADDÉÉMMIIAA  

MMAATTEEJJAA  TTÓÓTTHHAA  PPOODD  

LLUUPPOOUU  
To, že je naša škola tento rok zapojená do 

projektu Športová akadémia Mateja Tótha je už známe. 

Hlasovanie, do ktorého sa zapojila celá škola počas minulého roka prinieslo svoje ovocie 

a vybraní žiaci prvého stupňa sa už pravidelne zúčastňujú tréningov. Čo je však cieľom tohto 

projektu? Čo ponúka žiakom a ako projekt skutočne prebieha? Na tieto, ale aj iné otázky 

nám v krátkom interview odpovedala Mgr. Ivana Filipová, ktorá je za priebeh projektu na 

našej škole zodpovedná. 

 

 

AĎKA:  Dobrý deň, pani učiteľka. Akadémia je už v plnom prúde a ako vidím, 

deti to veľmi baví. Čo je však cieľom celého tohto projektu? 

PANI UČITEĽKA:  Dobrý deň. Cieľom tohto projektu je vniesť deťom do života aktivitu 

a radosť z pohybu. Nie je to pasívny projekt, kedy deťom niekto 

daruje športové pomôcky, aby s nimi športovali, ale dávame im 

systematický proces športovania, ktorý je neustále kontrolovaný. 
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AĎKA: Ako sa Vy, ako vedúca projektu na našej škole, pripravujete na 

jednotlivé stretnutia? Museli ste absolvovať aj nejaké špeciálne 

školenie? 

PANI UČITEĽKA: Áno, musela som absolvovať odborné školenia. Na jednotlivé 

tréningy sa pripravujem pravidelne pomocou informácií, ktoré som 

získala na jednotlivých školeniach a tiež pomocou metodiky/príručky, 

ktorú sme na školení dostávali. 

 

AĎKA: Zúčastňuje sa tých školení aj Matej Tóth, alebo Vás školia iní tréneri? 

PANI UČITEĽKA: Oboch školení, ktoré zatiaľ prebehli sa zúčastnil aj Matej, ale tréningy 

a prípravu na jednotlivé športové aktivity sme podstúpili s trénermi, 

ktorí na to boli určení. 

 

AĎKA: V čom je tento projekt odlišný od bežných športových krúžkov? 

PANI UČITEĽKA: Myslím si, že sa odlišuje najmä tým, že počas celého roka budú žiaci 

monitorovaní. V priebehu roka budú 3x testované ich pohybové 

schopnosti v rôznych disciplínach. Výsledky týchto pohybových testov 

sa budú porovnávať, čím zistíme ako sa deti vďaka akadémii zlepšili. 

Zároveň sa o ich zlepšeniach dozvedia aj rodičia, prostredníctvom 

elektronickej žiackej knižky. 

 

AĎKA: Na začiatku tohto roka ste dostali aj sadu športových pomôcok. Bude 

táto sada dostupná aj počas vyučovania alebo je určená iba pre 

Športovú akadémiu? 

PANI UČITEĽKA: Táto sada je v prvom rade určená pre Akadémiu, ale nie je vylúčené 

jej používanie ani na bežných vyučovacích hodinách.  

 

AĎKA: Na záver posledná otázka. Viem, že sa celý projekt ešte len nedávno 

rozbehol, ale ako vnímate žiakov, ktorí akadémiu navštevujú? Črtajú sa 

medzi nimi budúci olympionici? 
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PANI UČITEĽKA: Myslím si, že každý kto navštevuje Športovú akadémiu má veľmi 

pozitívny vzťah k pohybu. Všetci sú veľmi šikovní. Ktovie, možno sa 

v budúcnosti zamerajú na šport, ktorý im prirastie k srdcu a možno 

v ňom dosiahnu výborné výsledky. 

 

AĎKA:   Ďakujem Vám za rozhovor. 

PANI UČITEĽKA: Aj ja ďakujem. 

        

Adriána Petruňová, 6.A 
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TTEESSTTOOVVAANNIIEE  PPOOHHYYBBOOVVÝÝCCHH  

PPRREEDDPPOOKKLLAADDOOVV  NNAAŠŠIICCHH  

PPRRVVÁÁČČIIKKOOVV  
 Neubehli ani dva mesiace odkedy prváci prvý krát 

prekročili bránu našej školy a stali sa jej 

súčasťou. Po úvodných týždňoch plných 

spoznávania nových priestorov, 

učiteľov a spolužiakov na nich čakala 

prvá veľká výzva. Touto výzvou bolo 

Celoslovenské testovanie pohybových 

predpokladov prvákov. Na našej škole 

sa toto testovanie uskutočnilo           

10. októbra 2018, kedy boli školské 

priestory vyhradené špeciálne pre 

prváčikov.  

 Celé testovanie sa začalo o ôsmej ráno v telocvični. Skupinky žiakov navštevujúcich 

1.A a 1.B triedu si nasadili svoje čísla a postupne overovali svoju pohybovú zdatnosť na 

rôznych stanovištiach, kde na nich dozerali naše pani učiteľky. V prvej fáze testovania si žiaci 

vyskúšali skok do diaľky, výdrž v zhybe, kotúľanie troch lôpt naraz vo vyznačenej dráhe, ale aj 

ďalšie zaujímavé disciplíny.  

 Po krátkom občerstvení, 

ktoré našim prváčikom dodalo silu, 

nasledovala druhá fáza testovania. 

Táto časť testovania sa konala na 

školskom dvore, kde žiakom fandilo 

aj krásne slnečné počasie. Žiaci si 
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vyskúšali naháňačku so šatkami či 

vytrvalostný člnkový beh.  

 Zo školy žiaci odchádzali síce 

unavení, ale zároveň aj pobavení 

a spokojní s tým, že každý z nich 

zvládol všetky pohybové úlohy bez 

zaváhania.  

 Všetci im držíme palce, aby ich 

pohyb stále bavil aspoň tak, ako to bolo počas tohto dňa. 

         Mgr. Veronika Saksová 

  

 

BBEEZZPPEEČČNNEE  DDOO  ŠŠKKOOLLYY  
 

Bicykle, kolobežky či korčule. Toto 

všetko sme mohli vidieť pohybovať sa po 

našom dopravnom ihrisku na školskom dvore 

18. 10. 2018. Ešte pomerne teplé popoludnie si 

prišli spríjemniť rodičia spolu s deťmi, ktoré navštevujú okolité materské školy, ale aj naši 

žiaci prvého stupňa. Akcia s názvom „Bezpečne do školy“ sa začala príchodom policajtov, 

ktorí deti poučili o tom, ako vyzerá zodpovedné správanie sa na cestách. Neostalo to však iba 

pri slovách. Deti si onedlho mali možnosť vyskúšať dopravné pravidlá na vlastnej koži, kedy 

sa na svojich dopravných prostriedkoch po ihrisku prevážali už pod dohľadom pánov 

policajtov, ktorí riadili celú premávku.  

Samozrejme ani policajné auto neostalo nepovšimnuté. Deti mohli nazrieť do vnútra 

a skúsiť si ako sa hovorí do vysielačky. Zistili tiež, že policajná vesta je skutočne ťažká. Celá 

akcia pokračovala v triedach, kde si deti zopakovali pravidlá cestnej premávky a spolu s pani 
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učiteľkami si vyrobili vlastné dopravné značky. Veríme, že v budúcnosti sa budú podobné 

poučné akcie pre našich najmenších spolužiakov  opakovať. Ďakujeme našim šikovným 

učiteľkám- p. uč. Mydlárovej a p. uč. Harmanovej, ktoré sa o prípravu a priebeh celej akcie 

postarali. 

       Kristína Zimmermannová, 5.A 
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   DDEEŇŇ  JJAABBLLKKAA  
 

Zázrak menom jablko. Sladké, voňavé, 

šťavnaté ... Jablko je jedno z najzdravších druhov 

ovocia. Aj napriek tomu, na neho vo svojom jedálničku často zabúdame. Dňa 23.10.2018 sa 

vyučovanie na prvom stupni našej školy zmenilo. Po chodbách sa premávali žiaci s jablkovými 

čelenkami, na desiatu si každý priniesol jabĺčko, na matematike sa počítali jablkové príklady 

a na čítaní sa zas čítali jablkové príbehy. Počas prestávok bolo všade počuť smiech, pretože 

sa žiaci bavili jablkovými hrami. Všetko sa to dialo, pretože celý prvý stupeň už tradične 

v tento deň oslavoval „Deň jablka“. Počas tohto dňa si žiaci pripomínali, aké je jablko 

v našom živote potrebné. Obsahuje veľa vitamínov, je zdravé, ale zároveň je nesmierne 

chutné a sladké. Nejedna pani učiteľka pripravila pre svoju triedu dobrotu z jabĺk, na ktorej si 

spoločne pochutnávali. Žiaci sa nielen dobre bavili, ale určite si so sebou domov odniesli veľa 

zaujímavých informácií o jabĺčkach. 

         Linda Legátová, 5.A 
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ÚÚSSPPEECCHHYY  NNAAŠŠIICCHH  

ŽŽIIAAKKOOVV  
 

O tom, že našu školu navštevuje množstvo 

talentovaných žiakov nie je pochýb. Neustále nám svoj talent pripomínajú 

prostredníctvom úspechov, ktoré dosahujú. Nie je tomu inak ani v prvých mesiacoch tohto 

školského roka, počas ktorých sa môžeme pochváliť hneď niekoľkými úspechmi našich 

žiakov. 

BEH ULICAMI KROMPÁCH 

Dňa 14.10.2018 sa už tradične v našom meste konali preteky Beh ulicami Krompách. Naši 

žiaci sa umiestnili nasledovne: 

Kategória mladší žiaci: 

1.miesto - Leonard Brejčák, 3.A 

Kategória mladšie žiačky: 

2.miesto - Norah Pustay, 2.A 

3.miesto - Hanah Pustay, 2.A 

Kategória najmladší žiaci: 

1.miesto - Nino Stehlík, 1.A 

2.miesto - Timon Tkáč, 1.A 

3.miesto - Robin Haus, 1.B 

 



13 
 

MAJSTROVSTVÁ VÝCHODNÉHO SLOVENSKA V CYKLISTIKE 

Žiak 2.A triedy Félix Humeňanský ukázal svoj talent počas majstrovstiev v cyklistike, 

kde sa stal majstrom východného Slovenska.  

 

 

 

 

 
SVETOVÝ POHÁR V MAŽORETKOVOM ŠPORTE V ZÁHREBE 

V dňoch 27. – 28. 10. 2018 sa v Záhrebe v Chorvátsku uskutočnil Svetový pohár 

v mažoretkovom športe, na ktorom sa zúčastnili aj žiačky našej školy Sofia Čurillová (4.A), 

Monika Brejčáková (5 .A) a Anetka Rybárová (5.A). Tvrdá drina počas predošlého roka sa 

vyplatila a dievčatá si zo súťaže priniesli: 

Sofia Čurillová – zlatá a 2 strieborné medaily 

Monika Brejčáková – zlatá a strieborná medaila 

Anetka Rybárová – strieborná medaila 

 

 

 

 

Všetkým srdečne blahoželáme!
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AAKKCCIIEE  ŠŠKKOOLLSSKKÉÉHHOO  

KKLLUUBBUU  
  

Dňa 5. 10. 2018 využili pani vychovávateľky spolu 

s deťmi, ktoré navštevujú školský klub krásny deň a uskutočnili akciu s názvom Šarkaniáda. 

Školský dvor ožil detským smiechom a farebnými šarkanmi, ktorí sa vznášali nad hlavami 

veselých detí. Viac nám o tejto milej akcii porozprávala pani vychovávateľka Jendruchová 

v krátkom interview. 

FILIP:     Páčil sa Vám tento deň? 

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: Áno, super, perfekt! Veľmi! 

FILIP:    Čo Vás viedlo k zorganizovaniu takejto akcie? 

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: Keďže v školskom klube máme veľmi šikovné deti, 

ktoré sú veľmi tvorivé a športovo zdatné, tak sme sa 

rozhodli využiť krásne jesenné počasie na púšťanie 

pestrofarebných šarkanov. 
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FILIP:    Počúvali Vás deti? 

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: V našom školskom klube vždy dodržiavame pravidlá 

školského klubu. Snažíme sa o utvorenie príjemnej 

a priateľskej atmosféry a preto nás naše deti počúvajú. 

FILIP:    Vyhovovalo Vám počasie? 

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: Bolo skvelé. Slnečné. Jemný vietor. Privítali by sme 

silnejší vietor. 

FILIP:    Bolo vás veľa?   

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: Prvé a druhé oddelenie navštevuje 65 detí. V tento deň 

pre chorobu neprišli všetci. Nevieme povedať, či nás 

bolo málo alebo veľa. 

FILIP: Konala sa Šarkaniáda prvý krát, alebo je to v školskom 

klube každoročná tradícia? 

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: Je to naša každoročná tradícia, na ktorú sa veľmi 

tešíme.  

FILIP: Vyrábali si deti šarkany sami? 

PANI VYCHOVÁVATEĽKA: Každoročne si vyrobíme šarkanov sami, no tieto máme 

iba na ozdobu triedy.  

FILIP:    Prebiehajú v školskom klube aj iné podobné akcie? 

Pri tejto otázke dala pani vychovávateľka priestor deťom. 

LEA: Stále sa teším, keď k nám zavíta hosť, ktorý nám 

predstaví svoje povolanie.  

 PAŤKA:   Každý piatok športové súťaže, súťaž vo vybíjanej. 

 DANIEL:   Mne sa páčilo, keď sme si všetci robili ovocný šalát. 

NINKA: Valentínska párty. Rozdávali sme si lístočky a potom 

sme si pripravili pohostenie.
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SIMONKA:   Radi čítame v našom čitateľskom kútiku. 

MIRIAM:   Tento mesiac budeme mať súťaž v skladaní lega. 

LEO, ALEX: Robíme scénky, čo sa sluší a čo nie, kde najprv zahráme 

zlé správanie a potom dobré správanie. Veľa sa 

nasmejeme, ale hlavne pochopíme o čom je slušné 

správanie. 

Deti toho vymenovali naozaj veľa. Jednou vetou by sa dalo zhrnúť, že sa deti v ŠKD 

dobre cítia, zabávajú a nenudia. 

          Filip Medvec, 5.A 
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Slovensko sa už niekoľko rokov 18. októbra pripája k takmer 70 krajinám, kde sa deti 

zjednocujú v modlitbe za pokoj a jednotu vo svete, v ktorom je viac ako 40 krajín sužovaných 

prebiehajúcim ozbrojeným konfliktom. 

Táto globálna iniciatíva je organizovaná pápežskou nadáciou ACN – Aid to the Church 

in Need (u nás známou aj ako Kirche in Not) a od svojho vzniku v roku 2005 vo Venezuele sa 

stretáva so stále väčším ohlasom. 

Cieľom iniciatívy je povzbudiť deti k tomu, aby svojimi vlastnými dostupnými 

prostriedkami – predovšetkým modlitbou – bojovali za pokoj ľudského srdca a mier vo 

svojich mestách a krajinách. Dňa 18. októbra 2017 sa teda hlasy detí, nevinných obetí 

vojnových konfliktov, nepokojov a katastrof, aj hlasy detí žijúcich v krajinách, kde vládne 

mier, spoja do jedného – v školách a škôlkach, kaplnkách a kostoloch, detských 

nemocniciach, sirotincoch, utečeneckých táboroch, doma, kdekoľvek, kde sa deti o 09:00 

hod. miestneho času budú práve nachádzať. 

„Nespočetné množstvo detí sa narodilo počas vojny a nikdy nepoznalo mier. Ich slzy 

a ich utrpenie volajú do neba,“ apelujú na medzinárodné spoločenstvo medzi inými aj sýrski 

kresťanskí patriarchovia. Zapojili sme sa aj my.   

"Mária, kráľovná kresťanov, oroduj za 
nás!" 

      

 

 

 

 

Pripravila: Mgr. Anna Rybárová
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MMiissiijjnnáá  nneeddeeľľaa  vv  

nnaaššeejj  ffaarrnnoossttii..  
21. októbra 2018 slávime na celom svete vo 

všetkých katolíckych kostoloch misijnú 

nedeľu. Je to deň modlitieb za misie a 

misionárov a deň solidarity prejavenej 

finančnou zbierkou na podporu misijných 

krajín. Na Slovensku sme sa v tento deň 

modlili a finančne podporili misie v 

Etiópii. Etiópsky biskup Tesfaselassie Medhin Fessuh, ktorý navštívil Slovensko minulý rok na 

pozvanie Dobrej noviny, zhrnul svoje misijné úsilie takto:  

„Ako Cirkev stojíme na strane trpiaceho ľudu a snažíme sa ponúknuť mu nádej. Stretnutie s 

Ježišom Kristom, ako nás to učí evanjelium, nás vedie na ceste k perspektíve, ktorá je 

naplnená vierou, nádejou a láskou.“ 

 V tomto roku Pápežské misijné diela na Slovensku podporili misie sumou v celkovej hodnote 

689 056,43 €. Krajín, do ktorých podpora zo Slovenska smerovala, je sedem: Senegal, Keňa, 

Rwanda, Uganda, Benin, Togo a Kongo. Celkovo bolo podporených 11 diecéz, 3 semináre a 

27 projektov. 

Svätý Otec pri príležitosti 

Misijnej nedele 

vydal posolstvo, ktorého 

hlavnou myšlienkou je:  

Spoločne s mladými 

prinášajme evanjelium 

všetkým. 

V mesiaci november nás 

navštívi misionár, rodák zo 

Slovenska, pôsobiaci v 

Rwande.                                Pripravila : Mgr. Anna Rybárová

http://misijnediela.sk/wp-content/uploads/2018/09/Posolstvo.misie2018-1.pdf
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ZZ  PPEERRAA  NNAAŠŠIICCHH  ŽŽIIAAKKOOVV  
Akrostich [čítaj akrostych] je báseň, v ktorej je 

väčšinou v začiatočných písmenách, slabikách alebo 

slovách jednotlivých veršov ukryté nejaké slovo alebo 

celá veta. V ľúbostných básňach to zvykne byť meno 

milovanej osoby. Akrostichy sa nazývajú aj slová, 

ktoré vzniknú zložením prvých písmen iných slov 

namiesto veršov. Kedysi mali akrostichy pravdepodobne magický význam. V tomto čísle 

Školskej dúhy nám predstavila akrostichy z vlastnej tvorby žiačka 5.A Linda Legátová. 

SSom 

Tisícky        Šikovný 

Rokov        Tvorivý 

Odsúdený        Úspešný 

Mlčať        Romantický 

 

Bájka je epický žáner, v ktorom zvieratá, rastliny alebo neživé predmety konajú alebo 

hovoria ako ľudia. Vždy z nej vyplýva nejaké ponaučenie. Žiačky 4.A triedy sa s nami podelili 

o bájky z ich vlastnej tvorby.  

 

O opici a blche 

Bola raz jedna opica, ktorá sa rada hrala a skákala po stromoch aj 

s inými opicami. Mala však v kožuchu blchy a druhé opice sa jej posmievali 

a prezývali ju Blchaňa.  

Ale opica porozmýšľala a dohodla sa s blchami, aby preskočili aj na 

ďalšie opice, že aj tam im bude dobre. 

Ponaučenie: Nevysmievaj sa inému, lebo sa ti to raz všetko vráti. 

         Simonka Ondášová, 4.A 
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Sliepka a dážďovka 

Na gazdovskom dvore bola sliepka, ktorá dostala chuť na dážďovku. Nuž vybrala sa za 

dom stretla dážďovku a povedala jej, že budú kamaráti, nech teda ide s ňou. Na druhý deň sa 

dážďovka zobudila v sliepkinom bruchu. 

Ponaučenie: Never každému. 

 

Viktória Böhmerová,  4.A 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PPRREE  ŠŠIIKKOOVVNNÉÉ  RRUUKKYY    

  

  

EEKKOO--PPOOKKLLAADDNNIIČČKKAA  

Máš veľa mincí a nevieš kam ich odkladať? Vyrob si šikovnú pokladničku z plastovej 

fľaše, pomocou ktorej si nielen nasporíš peniaze, ale aj odbremeníš prírodu od ďalšieho 

plastu. 

Budeme potrebovať: plastovú fľašu, nôž, farbu v spreji, vlnitý papier, pohyblivé samolepiace 

oči. 
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Fľašu priečne prerežeme na 3 časti. 

Strednú časť odložíme na ďalšie tvorenie. 

Spodnú časť vložíme do vrchnej časti. 

 

 

 

 

 

 

 

Na ružovo nasprejujeme vrchnák aj fľašu. 

 

 

 

 

Na fľašu nalepíme oči. Do stredu prasiatka 

vyrežeme dierku na mince. Z vlnitého 

papiera si vystrihneme uši aj nohy 

a prilepím ich na fľašu. 

 

 

A máme hotové! 



22 
 

ZZAASSMMEEJJMMEE  SSAA      
 

Mamička príde do hračkárstva a sťažuje sa:  

„Včera som si u vás kúpila puzzle, ktoré malo 500 kusov.  

A predstavte si, môj syn ho mal za hodinu  hotové.“ 

Predavačka jej odpovedá: „Keď je taký šikovný, tak mu kúpte 

strúhanku  nech z nej poskladá rožok.“ 

 

Otec hovorí synovi: „Teraz ti, synku po-                                                                                                                                                                   

                                                                            viem aký dobrý som bol žiak“.  

                                                                            „Super,“ zašomre syn,  „mám rád rozprávky!“       

 

 

 Odkaz od manželky manželovi: „Drahý, máš na  

   stole dve palacinky, zjedz koľko chceš, ale jednu  

   mi tam nechaj.“      

 

Janko príde neskoro na vyučovanie a bez zaklopania 

vojde do triedy. Pani učiteľka mu vraví: „Okamžite sa 

vráť a vojdi tak, akoby vošiel napríklad tvoj otecko.“  

Janko vyjde na chodbu. Zrazu vykopne dvere a zrúkne: 

„Večera je už na stole?!“     

  

 Jožko sa pýta pani učiteľky: „Môžem byť  

 potrestaný za niečo čo som neurobil?“ 

 „Nie, Jožko“ 

„Neurobil som si domácu úlohu.“  
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Žiak: 

„Pán učiteľ, neviem prečítať čo ste 

mi napísal pod slohovú prácu“.  

Učiteľ: „Píš čitateľnejšie!“   

                                                                  

 

 

 

 

VVEEDDEELLII  SSTTEE  ??  
Náš svet je čarovné miesto, 

v ktorom nájdeme množstvo 

zaujímavostí či rekordov. 

O mnohých z nich sa často ani 

nedozvieme. V tejto rubrike si 

postupne niektoré z nich 

predstavíme.  

Najťažšia tekvica 

V októbri v roku 2010 bola do Guinnessovej (čítaj ginesovej) knihy rekordov zapísaná 

obrovská tekvica, ktorá bola vypestovaná vo Wisconsine. Podľa oficiálnych výsledkov je 

najťažšia na svete. Váži 821 kilogramov. 

https://www.aktuality.sk/fotogaleria/193380/top10-neobvykle-rekordy/3/
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Najdlhšie psie uši 

Pes z Illinois má najdlhšie uši, aké boli kedy u tohto nemého zvieraťa namerané. Pravé ucho 

má dĺžku takmer 35 centimetrov a ľavé má dĺžku 34,20 centimetrov. 

 

 

 

 

https://www.aktuality.sk/fotogaleria/193380/top10-neobvykle-rekordy/7/

